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VII. kongres Ljudske mladine Slovenije je zaključil z delom 

Ljudska mladina 
ima v družbenem procesu odgovorno nalogo 

Nova predsednica C K L M S Francka Strmole, sekretar pa Zdravko 
Krvina - Na plenarni seji je govoril tudi Boris Kraigher - Kongres 
je izvolil tudi nov 65-članski Centralni komite in nadzorno komisijo 

KRANJ, 28. JANUARJA - V PETEK POPOLDNE IN VČERAJ 
DOPOLDNE JE KONGRES NADALJEVAL DELO V KOMISIJAH, IN 
SICER V KOMISIJI ZA DELO MLADINE V PROIZVODNJI IN 
KOMUNI, V KOMISIJI ZA IZOBRAŽEVANJE IN IDEOLOŠKO 
VZGOJNO DELO IN V ORGANIZACIJSKO-POLITICNI KOMISIJI 
NA VSEH KOMISIJAH JE RAZPRAVLJALO PREKO 130 GOVORNI 
KOV, VEC DESETIN GOVORNIKOV PA JE ZARADI POMANJKA
NJA ČASA SVOJE RAZPRAVE PREDLOŽILO KONGRESU PISME
NO. DELO PO KOMISIJAH JE BILO ZAKLJUČENO OKOLI 12.30. 

Popoldne pa so se vsi delegati 
m gostje zbral i na plenarnem za
sedanju kongresa, Kjer je na po
poldanski razpravi sodeloval tudi 
Predsednik Izvršnega sveta L jud -
fke skupščine L R S Boris K ra i g 
her. 

Po govoru tov. Bor isa Kraigher
ja je kongres sprejel razrešnico 
6 t a r emu Centralnemu komite ju l n 
nadzorni komisi j i . Nato pa je 
kongres sprejel kandidatno listo, 
k* je šetla 65 članov Centralnega 
komiteja i n 7 članov nadzorne 
komisije. Poročevalec kandidaci j -
g k e komisije je tudi pojasnil, da 
^ bo nov Centralni komite 
Mudske mladine Slovenije pove
d i od 57 članov na 65, število 
c l anov nadzorne komisije pa od 5 
n * 7 članov. 

V nadaljevanju popoldanske 
razprave je spregovoril še član 
Predsedstva Centralnega komiteja 
l judske mladine Jugoslavije M i -
'fcnko Zrelec. Na kongres je p r i 
š l o 65 čestitk mladinskih ak t i -
V ( > v in delovnih kolektivov. K o n -
8 r p s so še pozdravi l i predstavniki 
m I a d i n e tovarne T A M iz Mar ibo-
r a in TOS iz Hrpel j . Nato so po-
f^eva lc i vseh treh komisij pre
d l i zaključna poročila. 

Prebrali so tudi poročilo komi -
?J| e za prošnje in pritožbe pr i 

kongresu L M S . Z burnim 
skandiranjem: »Mi smo Ti tov i -

l t o je naš!« 60 udeleženci kon-
poslal i pozdravno brzojavko 

predsedniku republike tovarišu 
Josipu Brozu-Ti tu. V brzojavki je 
med drugim rečeno: 

»Na našem kongresu — resnič
nem zborovanju mladosti — smo 
sklenili, da s« bomo svojih nalog 
tudi v prihodnje lotevali smelo in 
zavestno vsi, delavci, dijaki, 
kmetje, študentje. Pri tem pa ne 
bomo pozabili, da Je resnična, 
iskrena in polna mladost naša 
pravica in hkrati zadoščenje ti
stim, Id so v revoluciji postavili 
temelje našega svobodnega živ
ljenja ln katerih vredni dediči 
hočemo biti.« 

Vo l i lna komisi ja je sporočila 
kongresu, da so b i l i v Centralni 
komite izvoljeni vsi kandidati , 
prav tako tudi v nadzorno komi 
sijo. Od gorenjskih mladincev so 
v novem Centralnem komiteju 
L M S : Igor Janhar, Zdravko K r 
vina, M i l k a Novak, Nace Pav l in , 
Franc Rogelj in M i l an Vaskovič. 

Francka Strmole se je v imenu 
novega Centralnega komiteja in 
nadzorne komisije zahvali la dele
gatom za zaupanje, hkrat i pa se 
je zahval i la tudi kranjsk im gosti
teljem kongresa. S tem je bil 
kongres zaključen. 

Na p rv i seji Centralnega komi 
teja in nadzorne komisije pa so 
ponovno i zvo l i l i za predsednico 
Francko Strmole, za sekretarja 
Zdravka K r v i n o in za predsedni
ka nadzorne komisije Toneta Pre-
ložnika. 

Delo po komisijah 

Skrb za izobraževanje-po
membna naloga Ljudske mladine 

Komisija za gospodarstvo in ko-
unalni sistem sedmega kongre-

siovenske mladine je v petek 
P°Poldine pričela z delom v dvo
r an OLO Kranj. Uvodne misli 

nadaljnjo razpravo je podal 
Janček Hudej, sekretar komisije 
y samoupravljanje pri CK LMS. 

svojem koreferatu je poudaril 
dr3 ° mladih v delavskem in 
ružbenem samoupravljanju, ka-

s ^ r e g a razvoj v znatni meri zavi
di P S V 0 ( 1 a k t i v n o s t l mladih lju-
d r u * K e m u r o d u omogoča naš 
M?«»eni sistem, da se uveljav-
niiKV S a m o u P r a v n i h organih in v 

Jir> nepo® r e < j n o odloča. 

a a g f S f ^ H u d € j j e v P ° r o ^ u 

iskal s o mladi prizadevno 
t e r

 1 naJustreznejšo obliko, s ka-
s p o d a r L , 8 6 Č i m b ° l j vključili v go-

ttl1s,Ki in samoupravni sistem. 

v L
D ^ K k a m l a d i n a se bo morala 

Pravil n j e p r i n a d a l Jevan ju te 
Pov G - f ° Z a č r t a n e poti še tesneje 
mun- f S s i n d i k a U in Zvezo ko-

K P 0 * * « * * J« se tako 
n o koriti proti raznim po

manjkljivostim in negativnim tež
njam. Mladi proizvajalci želijo 
sodelovati pri reševanju proble
matike podjetja, ker so to tudi 
njihovi lastni problemi. Napori 
in prizadevanja Ljudske mladine 
naj bi bili usmerjend v izobraže
vanje njenih članov in za dosego 
čim večjih uspehov na delovnih 
mestih. Skrb mladinske organiza
cije mora biti prav strokovno in 
diružbeno-ekonomsko izobraževa
nje mladih proizvajalcev. 

Koreferat je načel tudi vrsto 
drugih mladinskih problemov. -
Obravnaval je položaj kmečke 
mladine. Del te se še vedno iz
gublja v privatnem kmetovanju, 
čeprav je čedalje bolj očitno, da 
so perspektive kmetijske proiz
vodnje na strani socialističnega 
sektorja. Pri oblikovanju novega 
načina kmetovanja morajo imeti 
odločilno besedo prav mladi de
lavci. V zadnjem delu poročila je 
Franček Hudej razpravljal še o 
udeležbi mladih v družben o-poli-
tičnem življenju, o nekaterih ma
terialnih problemih mladih, o za

poslovanju žensk, o izobraževa
nju strokovnih kadrov i n drugem. 

Po poročilu tovariša Hudeja se 
je pričela razprava, k i se je na 
daljevala tudi v soboto dopoldne. 
Razprava, v kateri je v petek i n 
soboto sodelovalo 58 delegatov, je 
dala številne predloge i n stališča 
z različnih področij dela, življe
nja in delovanja mladih. Prev la
dovali so predvsem proizvodni 
problemi, izobraževanje, mater i 
a lni problemi in pereča vprašanja 
pr i de lu in nadaljnjem razvoju 
mladih kmeti jskih proizvajalcev, 
problemi v komuni in drugih 
družbenih službah, o zaposlova
nju ženske mladine, o decentrali
zacij i delavskega samoupravljanja 
in drugem, 

V razpravi so sodelovali tudi 
nekateri gorenjski delegati i n 
gostje. Kot prv i diskutant je na 
petkovi seji govoril Edvar Sl ibar, 
in 6icer o premajhni aktivnosti 
članov Ljudske mladine v B P T 
Tržič. Kot drugi gorenjski dele
gat je d iskut i ra l Peter Jekovor. 
Omenjeni delegat je razpravl jal o 
del itvi dohodka in o vlogi L jud
ske mladine pri del i tvi dohodka 
po delu. S problemi zaposlovanja 
ženske mladine v jeseniški občini 
je udeležence seznanila An ica 
Vister z Jesenic. O premajhni ak
tivnosti mladih v samoupravnih 
organih je razpravl jal tudi Franc 
Lavrič i z Kranja . 

Na sobotni dopoldanski seji je 
govoril o delavski mladini in nje
ni aktivnosti v podjetjih Anton 
Rakovec iz Železnikov. O proble
mih mladine v gradbeništvu pa je 
razpravl jal Janez Struben, k i je 
navedel nekatera nerazvaseljiva 
dejstva s tega področja i n opozo
r i l na nekatere probleme. K čim-
uspešnejši d iskusi j i je prispeval 
svoj delež tudi Andrej Strniša, 
k i je obravnaval nekatere oblike 
dela mladinske organizacije, pred
vsem glede na nove pogoje de
centralizacije delavskega samo
upravl janja. Razpravo o k lubih 
mladih proizvajalcev je dopolnil 
tudi M i l a n Veskovič iz Železarne 
Jesenice. Ke r je b i l delovni čas 
komisi je omejen, so lahko dele
gati i n gostje oddali referate pis
meno. (Nadalj. na 2. strani) 

Gostje ln delegati na zasedanju ideološke komisije 

O stvareh, ki nas težijo 

Kaj naj povemo tistim, k i 
prosijo za stanovanje 

Tako je izraz i l svojo zaskrblje
nost eden izmed članov delavske
ga sveta manjšega podjetja. Raz
pravl jal i so o prošnjah za stano
vanja in o najbolj kričečih pr ime
r ih . Morda so celo preveč govoril i 
o tem in premalo o gradnjah, o 
svojem skladu za te namene, o 
zbiranju sredstev in o možnosti 
gradnje ali nakupu stanovanj. 

Takih razgovorov in zaskrbl ju
jočih vprašanj je verjutno več po 
naših kolekt iv ih. V zadnjem času 
pfr tio ko lekt iv i prejeli dokaj kon
kretne predloge, kako naj bi v 
prihodnje reševali te stvari. Gre 
za širše oblike zbiranja sredstev, 
kar naj bi v ko lekt iv ih vpeljal i 
čimprej — že letaš. Sklad za sta
nov ansko gradnjo pr i ObLO Kran j 
je izdelal osnutek prav i ln ika o 
predplačilih na stan ovan jek o pra
vico, ka r naj bi v ko lekt iv ih ne 
vzeli kot vzor, rrtarveč le kot p r i 
pomoček za konkretno razpravo. 
Hkra t i pa je tudi Občinski s ind i 
ka ln i svet že razpravl jal o teh 
stvareh, k i težijo mnoge delavce 
in s indikalna vodstva. Sprejel i so 
določena stališča in j ih že posre
dova l i s indikalnim podružnicam. 

Kot je ugatovljeno, so nekote-
re gospodarske organizacije v 
zadnjih letih dokaj zapostavljale 

stanovanjsko gradnjo. Dve tret j i 
ni podjetij sploh n i sodelovalo 
pri gradnjah, čeprav so imele to 
možnost. Celo svoje sklade, k i so 
bi l i zbrani za stanovanjsko grad
njo, so porabili v druge namene. 

V nekaterih kolekt iv ih so že 
zaceli razpravljati o novih mož
nostih. Zasnovano je široko zbi
ranje sredstev, in sicer od stano
vanjskih fkladov pr i podjetjih i n 
od nerazporejenih sredstev do 
sredstev l jud i , k i pričakujejo sta
novanja i td. 

KOLEKTIVNA ŠTEDNJA 
Najbolj zanimiva ! i n povsem 

nova je obl ika zbiranja sredstev 
ob tako imenovani kolekt ivni 
štednji. Prav ta obl ika je v neka
terih ko lekt iv ih že močno razši
r i la razprave o stanovanjskem 
Vprašanju. Sem i n tja se namreč 
sliši pripomba, da uvel javl jamo 
načelo, naj vsak sam štedi za sta
novanje šele zdaj, ko so t ist i z 
višjimi prejemki lepo pod streho, 
zdaj ko je na vrsti »mali« člo
vek. P r i takih pripombah, k i s i 
cer niso povsem na mestu, včasih 
tudi je del resnice. Prav kolek
tivna štednja pa lahko odpravlja 
vsako morebitno kr iv ico v pesa-

Pr iprave na novo letovanje otrok 

Letos še večje možnosti 
NA S T E N JAKU IN NA PLANINI POD GOLICO SE BO OKREPILO 968 ZDRAVSTVENO 
IN SOCIALNO OGROŽENIH OTROK — STARŠI SE LAHKO OBRAČAJO NA OTROŠKE 
DISPANZERJE OZIROMA NA ŠOLSKE AMBULANTE, KJER MORAJO DO KONCA 

MARCA ZAKLJUČITI SPREJEME 

Letos bo šlo i z našega okraja 
še več otrok v zdravstvene kolo
ni je kot lan i . To so ugotovil i v 
petek, 26. januarja, na posebnem 
posvetovanju v Kran ju , k i ga je 
sk l i ca la O K R A J N A Z V E Z A PR I 
J A T E L J E V M L A D I N E . Na posve
tovanju so b i l i predstavniki za
interesiranih ustanov, organizacij 
i n zavodov i z okraja i n občin. — 
Podobna posvetovanja bodo še po 
občinah. 

Največ otrok bo šlo na otok 
Stenjak p r i Pul ju . Tam se bo 
zvrsti lo 6 izmen po 150 otrok ozir. 
skupno 900 zdravstveno in social
no ogroženih otrok. P rva izmena 
predšolskih otrok bo odpotovala' 1 

tjakaj že 9. januarja, tako da se 
bo tam zvrst i lo 300 predšolskih, 
zatem 300 šolskih otrok ter na
zadnje še 300 otrok s posebnimi 
zdravstvenimi indic iami. Celotni 
stroški za 21 dn i so predvideni na 
13.000 dinarjev za šolske i n nekaj 
več za predšolske otroke. Večino 
teh stroškov navadno nosijo ob
činski l judski odbori, delno pa 
tudi starši, i n sicer skladno z n j i 
hovimi ekonomskimi možnostmi. 
Na posvetu so poudarjali, da bi 
bilo treba pr i izbir i teh otrok več 
misl i t i tudi na kmečke predele in 
oddaljene vasi, kjer so posamezni 
otroci zelo potrebni spremembe 
zraka itd. 

Kot so se zmenil i , bi letos pr
vič prevažali te otroke z avto
busi, čeprav bo to delno dražje. 
Tako bi b i l i otroci lahko po petih 

a l i šestih urah potovanja že zno
va v m i ru . P r i vožnji z v lakom 
so b i l i posamezni otroci celo 30 
ur na potovanju, kar je zlasti za 
manjše, zdravstveno šibkejše 
otroke zelo neprimerno. Po pred
videvanj ih oziroma po zmogljivo
st ih te kolonije bi šlo letos tjakaj 
skupno iz kranjske občine 307 
otrok, i z jeseniške 240, iz tržiske 
70, škofjeloške 111 i n i z radovlj i-
še 172 otrok. Tak i so prv i orien
taci jski predlogi. Toda spričo te
ga, da bo socialno zavarovanje 

men (300 otrok), bodo občinska 
sredstva omogočila še znatno več
jemu številu otrok, da bodo šli 
v kolonijo. V tem primeru bodo 
poiskali možnosti te organizacije 
še v Savudri j i a l i v drugih kra j ih . 
Za otroke, k i pa j im je potreben 
višinski zrak, imajo predvideno 
Planino pod Golico, kjer bo v eni 
sami izmeni letovalo 68 otrok, -
Zdravstveni zavodi bodo preko 
otroških dispanzerjev i n šolskih 
ambulant do 31. marca pr iprav i l i 

meznih ko lekt iv ih . Vsak, zlasti 
pa t ist i , k i imajo udobna stano
vanja, naj b i sorazmerno prispe
val i , da pridejo do stanovanja t u 
di ostali, k i so ga potrebni. K o 
lekt iv i bodo seveda moral i to ure
di t i s konkretn imi prav i ln ika . — 
Morda bo prav, če bodo p r i tem 
zlasti upoštevali tiste, k i j im je 
družba al i v ožjem smis lu kolek
tiv v zadnjem obdobju zagotovil 
stanovanje. (Njihov prispevek je 
n. pr. lahko v ob l ik i posojila itd.) 
Občinski sk lad predvideva, naj bi 
se ta sredstva zbirala kot brez
obrestno posojilo, k i bi ga vlaga
telji lahko dv igni l i po treh a l i 
več let ih. Te konkretne obl ike 
bodo uredi l i kolekt iv i . Gre pa za 
ugotovitev, da ta obl ika odpira 
precejšnje možnosti zbiranja sred
stev in — kar je glavno — v k l j u 
čuje celote e kolektive pr i naporu 
za reževa.":.* e stanovanjskih zadev. 

Razne vir;? iz skladov podjetij 
v te namene ter skupnega var
čevanja pa je predvideno, da b i 
precej prispeval i tudi t ist i , k i že
l i jo stanovanje. Zlasti je predvi
dena obl ika predplačila na stano
vanjsko pravico. T ist i , k i želijo 
stanovanje, naj bi vplačali na j 
manj 15 odstotkov končne pred
videne cene stanovanja. K o bi to 
izplačal (način z enkratnim vpla
čilom, z mesečnimi obroki i td., 
kar naj bi izbral vsak sam sk lad
no po svoj ih možnostih in potre
bah), šele potem bi si pr idobi l 
pravico za stanovanje. Sele po
tem bi »prišel na prioritetno l i 
sto«-, kot smo bi l i v zadnjem času 
navajeni slišati. Celotna vplačana 
VSOta kot predplačilo bi se mu 
upoštevala pr i poznejši najem
nin i . 

Ob takih pripravah po kolek
t iv ih pa so v teku že tudi kon
kretne priprave. Predvideva se. 
družbena gradnja 7 tipov stano
vanj, predvidene so tudi približ
ne cene za ta stanovanja. Prav 
tako je določena tudi lokaci ja za 
zadružno in indiv idualno gradnjo 
ter ostali pogoji za te vrste gra
denj. 

Ob teh nakazanih pogojih se 
bodo prav gotovo po delovnih ko 
lekt iv ih razvile živahne razprave, 
zakaj dane so možnosti, da se 
Stanovanjska gradnja še razširi i n 
v prihodnjih let ih zagotovi ustr**-
zon kotiček vsakemu, k i ga po
trebuje. - K. M . 

O B R A Z I 
I N 

P O J A V I 
Po nedolžnem krivi 

Čeprav niso mogli ničesar zve
deli o vsem tistem, kar so hoteli, 
so vendar zmagoslavno meli roke, 

vse potrebno, da bodo priprave 
prevzelo stroške dveh celotnih iz- potekale smotrno in v redu. 

je nekdo iz računovodstva — pri
šli so... tisti, ki so bili potrebni 
in nepotrebni. Komentarji so bili 
zelo različni, ugibanja takšnih nič češ da so pač vsi znaki, da je res 
drugačna. tako in nič drugače. 

Totem so poklicali še dva — oba 
vajenca. Pri obeh so začeli z istim 
uvodom: »Saj vemo, saj smo bili 
tudi mi mladi, saj razumemo tvo
ja potrebe. TI samo povej...!« 

Izid je bil pri vseh isti. Potem 
pa se Je nenadoma zgodilo nekaj: 
nekdo je peklical »zasliševalca« 
na hodnik. Povedal mu je, da je 

»Kam je vse izginilo? Kdo je to gostilni te včasih vidijo. Ti samo ves tisti material prejšnji dan pe-
odnesel? Včeraj som pustila vse po pravici povej, komu in kam spravil skladiščn'k in da ni ni 
v redu - in zdaj, glejte!« si odnesel tisti material, komu 

Tako se je neko jutro zgražala si ga prodal.*. Tako se je začelo 
delavka in kazala pod mizo v ko- zasliševanje. Fant jc postal v hi
tu, kjer je bilo zmeraj razmetano pu rdeč, nato spet bled . . . Bil jc 
razno blago in različni rezervni ves zmeden in odgovarjal je zelo 
deli. Zbrali so se delavci, prišel nezbrano. 

Kmalu potem so poklicali v ko-
[mercialni oddelek enega izmed 
[vajencev. »Vemo, da rabiš denar. 

V kino hodiš, na ples in celo v 

česar izgini lo. 
Vsi po vrsti so se potem opra

vičevali in izgovarjali. Toda po
stopek je izprašane hudo prizadel 
in v njih se je vgnezdila rahla 
senca . . . - K. M. 



STALIŠČE OFICIRJEV I N PODOFICIRJEV K R A N J S K E 
OBČINE 

Odpreti vrata vsem 
pri strokovnem usposabljanju in spremljanju sodobne teh

nike za splošno utrjevanje obrambne sposobnosti 

Kranj, 28. januarja — V 13 or
ganizacijah Z R O P kranjske obči
ne, k i vključujejo v svoje vrste 
98 odstotkov vseh oficirjev i n 
podoficirjev na tem območju, se 
je lani močno povečala družbena 
dejavnost. To zlasti spričo 20-1 ot-
nice revolucije. Nj ihovo razstavo 
o razvoju JLA je obiskalo nad 
12.000 ljudi, partizanskega pohoda 
na 100 km se je udeležilo 220 po
sameznikov itd. Lanskoletna raz
gibanost z nekaterimi dobrimi 
izkuSnjami naj bi b i la kot napo
tilo za delo v prihodnje. 

Tako so posamezni delegati iz 
teh organizacij predlagali na da
našnji letni konferenci. 7 razpra
vi, v kateri le sodelovalo 12 nav
zočih, s« je zlasti izoblikovalo 
skupno stališče, da je treba na 
Široko odpreti vrata članom ZB, 
Z W T in tudi državljanom sploh k 
raznim prireditvam. Nekatera 
zanimiva predavanja o učinku 
atomskega orožja, ki so bila v 
zadnjem Času za člane ZROP, bi 
bile zelo zanimive in hkrati tudi 
koristne za ljudi nasploh. Zato so 
menili, da je treba v takih pri
merih iti bolj v Širino, izven sa
me organizacije ZROP. Prav tako 
so poudarjali potrebo vključeva-

Presenečenje 
na konferenci 

»Odbor je pr iprav i l članom na 
konferenci majhno presenečenje.« 

Tako je bl io napisano na vabilih 
za letno konferenco, ki j i h je 
ondan dostavljala članom k r a 

jevna organizacija Združenja bor
cev N O V pri Vodovodnem stol
pu v Kran ju . 

In kakšno je bilo to preseneče-^ 
r j e ? Na vhodu v pr ipravl jeno dvo
rano so prihajajoče najprej po
zdravl jale natakarice i n ponujale 
»šilce« pijače po želji. Tudi dvo
rana je bi la drugačna: male mize 
s čistimi prt i , na mizah lepo raz
porejeni koza rc i . .. Vse je vzbu
di lo občutek določene slovesnosti, 
občutek c"1'— - •̂*'*>?av1 ietie p r i 
redi t"--

Takemu c ^ a ^ j je b i l prilago
jen tudi potek same konference: 
kratko in sebinsko zgoščeno po
ročilo, kratka razprava in na splo
šno oblikovani zaključki. Sledi lo 

v je novo presenečen io — žrebanja 
treh dobitkov z m a l i m i , toda okus
no pr ipravl jenimi dar i l i , potem pa 
je prevzela besedo harmonika. Za 
čel se 1« družabni večer. Seveda 
- na račun posameznikov — ude
ležencev,, zakaj organizacija je do
del i la za celotno stvar z dvorano 
vred okrog 10.000 dinarjev. 

Presenečenje je bi lo torej v ve
l i k i spremembi v ob l ik i konfe
rence. Taka obl ika družabnih p r i 
reditev, k i se marsikje že uspešno 
prepleta s star imi , standardnimi 
navadami suhoparnih, hladnih i n 
preveč togih obl ik konferenc, 
zborov in sestankov, je morda še 
najbolj pr imerna in tudi potrebna 
prav pri organizacij i ZB . Prav je, 
da se v teh organizacijah vsaj 
delnoh začenja družbeno potrebno 
združevati tudi s pri jetnim. Take 
prireditve bi bi le umestne in prav 
gotovo tudi obiskane večkrat — 
in ne samo ob letnih konferen
cah. Imenovana organizacija i n 
sorodna organizacija terena Cen
ter v K r a n j u sta med prv imi za
celi s tem ntč*nom - K. Makuc 

V komisi j i , k i je v petek popol
dne in soboto dopoldne razprav
l ja la o razvoju organizacije L jud 
ske mladine in mlad in i v drugih 
posebnih mladinskih organizacijah 
in društvih, je poseglo v raz
pravo 46 delegatov in gostov. K o 
misi ja je pri svojem delu unošte-
vala poročilo o delu L M S v 
medkonpresnem obdobju. V izred
no plodni razpravi so se delegati 
dotakni l i naslednjih bistvenih 
vprašanj: 

Vloge organizacije Ljudske 
mladine v komuni , dela vodstve
nih organov, klubskega življenja 
mladine, sodelovanja s pr ipadniki 
J L A itd. 

M i m o tega je razprava te ko
misije opozorila na probleme ma
loobmejnega prometa i n na raz
vijanje stikov z zamejsko mlad i 
no. P r i reševanju teh problemov 
pa naj bi se zavzemala in j i h re
ševala zlasti tista vodstva L M S . 
ki' delujejo na teh področjih. Mod 
drugim so v razpravi poudarjali , 
da morajo organizacije L M S v 
komuni bolj smotrno in načrtno 
krepiti horizontalne vezi oziroma 
naj se občinske organizacije sme-
laje odpirajo navzven in posta-
ncje t r ibuna tudi za ostale čini
telje, hi prav tako obKk*kjejo 

nja mladih Članov v vodstva teh 
organizacij, j im zaupati določene 
organizacijske naloge in j i h 
skratka vključevati v delo. Prav 
tako bodo skušali v prihodnje 
najti čimveč predavateljev v last
nih vrstah (in ne samo iz vrst 
akt ivn ih oficirjev). P r i tem naj 
bi starejši člani zlasti posredovali 
mlajšim več praktičnih, taktičnih 
sposobnosti, ki so jih pridobili v 
NOB, mlajši pa bi posredovali 
starejšim svoje teoretično znanje. 
Te razlike med starim ln mladim 
kadrom so se zlasti pokazale lani 
ob nekaterih taktičnih vajah. 
Hkrati so poudarjali potrebo, da 
se v program osoosabljanja čla
nov ZROP vključi tudi določene, 
ideoolške in politične teme ter 
potrebo, da so člani ZROP aktiv
ni družbeni delavci v kraju, kjer 
živijo. 

Dosedanji oredsednik občinske
ga odbora ZROP Ivan Prezelj-
Janko je bil ponovno izvoljen v 
vodstvo. — K. M. 
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enotno laoško delegacijo, ki bi 
podpisala sporazum o nevtral
nem Laosu. 

Kakšni so trenutni izgledi, da 
laoški polž naposled krene 8 
križišča mirovanja v smeri zele
ne luči sporazuma? Ameriške 
politične fanfare so zadnji čas 
uglasili tako, da so glasovi o po-
mirjenju v Laosu že vpisani v 
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Politična podoba Laosa je v 
rokah treh prinčev, ki se ne 
razlikujejo med seboj samo po 
barvi krvi v političnih obraču
nih, temveč po zelo počasnih 
azijskih gibih, ki povzročajo za
vlačevanje sporazumevanja v 
tem prinčevskem družinskem 
krogu. Trije laoški princi so za
krivili, da ženevska konferenca 
14 držav v Laosu miruje kot 
ura, ki se je ustavila zaradi 
oslabljenega urnega peresa. Ce 
kazalcev te ure ne bi od časa 
do časa premaknili od zunaj, bi 
laoška politična ura obstala na 
mesfu. 

Pretekli teden Je v Ženevi, 
kjer so se delegati 14 držav že 
do kosti naveličali čakati na iz
hod razgovorov o koalicijski 
vladi, zopet po dolgem času se
stali trije laoški princi, ki so si 
zaradi razlik v naziranjih o uso
di Laosa precej v laseh. Pame
ten sklep tega srečanja sredi 
švicarskih zimskih pejsažov je, 
da se bodo v kratkem zopet se
stali. Porazdelili so si z največ
jimi težavami ministrske sede
že, toda še vedno čakajo zaman, 
da bi na konferenco poslali 

varjanje ameriškega veleposla
nika je naletelo do nedavnega 
na gluha ušesa pri Bun Umu i n 
Fumi ju Nesavanu. Neki desni
čarski pristaš je takole op is - l 
odpor dveh laoskih desničarskh 
voditeljev proti ameriški pol i t i 
ki: »Ko udarite konja po nosu, 
ne bo odskočil nazal, pač pa bo 
ostal na mestu in brcal.« 

državni blagajni i n prezadolžc-
nosti. V tej gospodarski stiski 
so se razširili glasovi o voja
škem prodoru -rdečih« s severa 
in s Kitajske. Neki kral jevski 
minister je iz jav i l , da kraljeva 
vlada ne bo pristala, da popusti 
za takšno ceno. »»Pritisk, k i ga 
na vlado vršijo, se ne more pre
našati.« 

Tr i je laoški p r i n c i 
note. Povsod drugje na svetu 
Amerikanci radi nudijo podpo
ro v lopovih in dolarjih, če so 
ugotovili, da njihov vpliv peša. 
V Laosu Je položaj nekoliko 
drugačen. Ze nekoliko mesecev 
Amerikanci nagovarjajo 2 des
ničarska Iaoška voditelja Fumi-
ja Nosavana in Bun Uma, da 
pristaneta na nevtralen Laos in 
stopita v koalicijsko vlado. Raz
logi so na dlani. Washinerton.ski 
vojaški analitiki so najbrž prišli 
do izračuna, da z ministrom la
oske vojske, ki so ga nekoč 
podpirali, ni mogoče zmagati v 
vojni, zato je boljše, da se ta 
dežela mirnih ljudi spremeni v 
nevtralno državo. Vsako nago-

Pred dvema tednoma Je bilo 
tudi ameriške potrpežljivosti 
dovolj in udarili so Nosavana 
Fumija na 'mestu, kjer ga j6 
najbolj prizadelo, po žepu. — 
Ameriška vlada je odklonila, da 
položi 4 milijene dolarjev na 
roko, kar so do takrat rodno 
vsak mesec izplačevali. Ameri
ški vladni uradniki so to gesto 
opravičili s svojimi težavami. 
Ta gesta je prisilila trdovratne
ga desničarskega princa, da je 
odpotoval v Ženevo. 

Gospodarski položaj v Laosu 
Je iz dneva v dan vedno težji. 
Cene naraščajo kot kipeče testo. 
Laoški denar zgublja na vred
nosti zaradi primanjkljajev v 

Bun Um je vseeno odpotoval 
v Ženevo im ta pot mu je pri
nesla 4 milijone dolarjev ame
riške pomoči. Kaže, da bo na
posled sporni kamen glede se
stave nove laoške koalicijske 
vlade odstranjen. Število mini
strov, ki jih bodo dobile posa
mezne politične skupine, je že 
znano. Težke preglavice pa dela 
razdelitev glavnih in ključnih 
položajev. Zelo ostra je borba 
za ministrstvo obrambe m no
tranje ministrstvo. Vse tri poli
tične skupine bi želele imeti ta 
ministrstva v svojih rokah. To 
pa ne gre. Najbrž bo do končne
ga sporazuma še več zastojev. 

Zdravko TomažeJ 
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TE DNI PO SVETU 

Komisija ocenjuje odgovore mladincev na oddaji »Mladina v revoluciji« 

D E L O PO K O M I S I J A H N A V I I . K O N G R E S U L M S 

Idejno-politična vzgoja 
je kompleksno vprašanje 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

Tudi v komis i j i za Izobraževa
nje, vzgojo i n ideološko delo so 
Se mladi govorniki na VIT. kon
gresu, teh je bi lo preko 30, do
takni l i vrsto aktualnih mladinskih 
problemov s tega področja. Zan i 
majo nas zlasti razprave gorenj
sk ih delegatov. 

Franc Ban z Jesenic je govoril 
o poklicnem usmerjanju mladine 
in med drugim dejal : - M e n i m , da 
ta problem predstavlja pri našem 
delu z mladino še precejšnje te
žave oziroma povzroča težave kas
neje. Po drugi plati pa menim, 
da prav mladinska organizacija 
posveča tem problemom premalo 
pozornosti. Sedaj so se s pokl ic
nim usmerjanjem ukvar ja l i Za
vodi za poklicno usmerjanje in 
zaposlovanje delavcev. Vendar 
menim, da je to v neki meri tudi 

naloga l judske mladine. Pokl icno 
usmerjanje mladine naj bi b i l ne
kak stalen kont inuiran proces 
mladega človeka, k i vstopa v svoj 
poklic. M i s l im , da je nujno po
trebna pomoč učenki al i učencu, 
ki zaključi osemletno šolanje i n 
se postavlja pred njega vprašanje, 
kam sedaj.« 

Jože Regouc iz Kran ja je govo
r i l o mladinskem prestopništvu. 
Takole je dejal : -Največ deliktov, 
k i j i h zagrešijo mladoletni s tor i l 
ci kazn iv ih dejanj, je premoženj
ske narave, saj obsegajo kazniva 
djanja zoper zasebno i n družbeno 
premoženje preko 80 odstotkov 
vseh kazn iv ih dejanj; to so majh
ne tatvine, vlomne ta lv ine in ropi . 
Največ storilcev kazniv ih dejanj 
je iz delavskih družin, saj se gib
lje procent v zadnjih petih letih 
med 73,9 in 78,8 %, od skupnega 

zlasti razpravljalo o tem, kako 
mladega človeka. Mnogo se je 
razpravl jalo o tem, kako razvi jati 
odnose mladinske organizacije v 
komuni do posebnih organizacij 
— kot so Počitniška zveza, Zveza 
tabornikov i n klubov O Z N . 

Med drugim so posegli v raz
pravo tudi mladinc i našega okra
ja: -Spregovori la bom o problem 
mih na vasi v občini Jesenice« — 
'e začela Katar ina Gr i l c i n nada
l jevala: - T u postaja življenje 
pestrejše. Preobrazba vasi i n v lo
ga mladinske organizacije v njej 
zahteva tu večje in raznovrstnejše 
zanimanje za družbene, kulturne, 
gospodansk in mednarodne, kakor 
tudi Drobleme znanosti ln tehni
ke. Nove obl ike - k lub i O Z N . 
šole za življenje, mladinske po l i 
tične šole — so vzbudile več za
nimanja za delo mladine na vasi. 
Mlad ina je predvsem delavska in 
šolska, kmečke je manj. Vezana 
|e na vožnjo v podjetja a l i v šolo. 
mimo tega pa je tam vključena 
v organizacijo. Vprašanje nastala, 
katera je bolj važna - mladinska 
organizacija v podjetju, v šoli aH 
na vasi.« 

- V zadnjem času se vaški ak t i 
v i poslužujejo mladinskih plesov, 
k i so Se postali tradicionalni. Me

nimo, da je to primerna oblika 
izživljanja, posebno v vaseh, ki 
so oddaljene več kot 10 km od 
krajev, kjer so kino predstave 
ipd. In prav s tem pridobivamo 
neorganizirano mladino. Takim 
alčTivom je treba čimprej omogo
čiti, da dobijo svoj opremljeni 
prostor, kjer bi se pričelo klub
sko življenje,« je dejal med dru
gim Janez Taler iz Škofje Loke. 

O novi obliki dela kmečke 
mladine pa je dejal Adi Golčman: 
»Osnovna oblika dela kmetijskih 
organizacij na vai*i naj bd bil 
klub mladih kmetijskih proizva
jalcev — kot Izobraževalna oblika 
dela na območju proizvajalne 
enote kmetijske zadruge. S tem 
bi zajeli najširši krog ne samo 
zadružnikov, ampak sploh zainte
resirane mladine v izobraževanje 
in bi se ti vzporedno z izobraže
vanjem spoznavali z gospodar
stvom in problematiko tiste pro
izvajalne enote. Pri ustanavljanju 
teh pa ne smemo misliti, da gre 
za novo mladinsko organizacijo, 
ampak predvsem za skupno zain
teresirano obliko dela.« 

Ob koncu naj bi omenili, da Je 
ta komisija seznanila kongres s 
predlogom, naj bi mladina sode
lovala pri izgradnji koprske želez
nice ln ceste Novo mesto—Metlika. 

števila delikventov, nato si sle
di jo kmečke, med 11,4 i n 20,7 od
stotka, uslužbenske družine i n 
druge. Po šolski izobrazbi j i h je 
največ z osrruletko, vel iko pr ime
rov nedokončano, potem so vajen
ci, d i jak i srednjih strokovnih šol 
in gimnazijci. Zanimivo je, da ve
l ika večina od 61 do 78 odstotkov 
mladoletnih prestopnikov izhaja 
iz popolnih družin, potem so šele 
drugi.« 

Esad Mehmedinovič iz Radovl j i 
ce pa je kot zadnji govornik v tej 
komisi j i med drugim dejal: - M o 
ja razprava bo skušala bit i čim-
manj abstraktna. Skozi dve uri 
so se vsi tovariši po vnsti str injal i 
s tem, da delo mladine a l i vsa 
mladina pohujšuje s svoj im vede
njem i n govorjenjem. In že so 
našli vzrok: plesne vaje. Revolu
cionarni pa so dosledni, zato so 
takoj sprejeli sklep: l ikv idac i ja 
plesnih vaj. Da ne bo pomote, to 
niso b i l i sestanki Ljudske mladi 
ne, marveč študijski sestanki 
osnovnih organizacij Zveze komu
nistov. K o pa so govoril i o III. 
plenumu je referat b i l , razprave 
pa sploh nobene. V bohinjskem 
kotu hodi ponekod 80 odstotkov 
mladine k verouku, v* Bohinjski 
B is t r i c i imajo že na pol zgrajen 
izobraževalni center, s k lubi , s 
prostori za politične i n družbene 
organizacije. P a vendar iz te mo
ke ne bo kruha. Izobraževalni 
center nameravajo spremenit i v 
gostinske prostore. Pa recite, če 
to ne sodi k družbenemu okolju. 
Srednja vas ima dve gostilni i n 
cerkev, Radovl j ica 7 gostiln i n 
cerkev. To Je vse v redu. O d r u 
gih stvareh za mladino pa se vam 
lahko sanja. Men im, da je idejno-
politična vzgoja kompleksno vpra
šanje, zato ga moramo reševati 
načelno, od tal do vrha in v vseh 
smereh.« 

UPOR V SEVERNI KATANGI 
Poveljnik sil OZN v Kongu je 

odpotoval v Alebrtville, da bi pri
pravil vojaške akcije proti eno
tam, ki so se uprle v severni Ka-
tangi. 

ZDRUŽENJE 
AFRIŠKIH DRŽAV 
V Lagosu so začeli z delom šefi 

19 afriških držav. Seje so zaprte 
i n novinarjem n i dovoljen dostop. 
Predsednik L iber i je je predlagal 
ustanovitev združenja afriških dr 
žav in Madagaskarja, ustanovitev 
stalne skupščine šefov držav, k i 
bi se sestajale vsaka t r i leta i n 
formiranje stalnega ministrskega 
sveta. 

Maroški kra l j Hasan II je po
s la l predsedniku konference v L a 
gosu poslanico, v kater i obžaluje, 
da obstojata v A f r i k i dve skup in i 
držav, k i delujeta ločeno. 

NADZORSTVO 
NAD ZAHODNIM IRIANOM 
Indonezijski tisk je sporočil, da 

so indonezijske gverilske enote 
vzpostavile nadzorstvo nad delom 
zahodne obale Zahodnega Iriana. 
Kot se jc zvedelo, se je v zadnjih 
tednih okrog 300 oboroženih Indo-
nezijcev, rojenih na Zahodnem 
Irianu vtihotapilo na ozemlje pod 
nizozemsko okupacijo. Oboroženi 
Indonezijci zdaj utrjujejo svoje 
položaje i n se 
oborožene akcije 

pripravljajo za 

ARETACIJA V VENEZUELI 
Venezuclska vlada je sporočila, 

da so v zadnjih dneh aretirali 820 
oseb, med neredi in demonstraci
jami proti vladi in proti konfe
renci ministrov Organizacije 
ameriških držav v Punti del Este. 
Število žrtev spopadov ni znano. 
Menijo pa. da Je bilo najmanj 20 
oseb ubitih in 150 ranjenih. 

# KONGOSKA ZGODOVINA 
SE PONAVLJA 

Kongoški diplomatski predstav
nik v Kairu je izjava, da je are

tacija Gizenge protiustavna. M 
roči te v Gizenge v roke Mobutuj«* 
vih padalcev kaže, da se z nji"' 
ravna enako kot |pred letom * 
predsednikom zakonite kongo&k' 
vlade Lumumbo. 

# KRŠITEV ZRAČNEGA 
PROSTORA ZAR 

V Kairu so sporočili, da so tuj* 
letal apre d včerajšnjim kršila egiP' 
tovski zračni prostor. Egiiptovs*' 
protiletalske enote so začele i * 
letala streljali. V sporočilu ni re
čeno katera letala so kršila erfV 
tovski zračni prostor. Rečeno J*' 
da gre za letala sovražne države« 

# IZVOZ ŽELEZNE RUDE 
Indijska vlada je sporočala, <" 

je odprla izvoz železne rude 
bivše portugalske kolonije Goe, ̂  
je bU začasno ustavljen. Indijsk* 
vlada zagotavlja, da je priprav
ljena izpolniti pogodbe v zvezi 1 

izvozom železne rude. 

# LETALSKA ZVEZA 
Z IDNONEZIJO 

Sovjetska zveza je odprla let*-' 
sko progo z Džakarto. Na tej pr*" 
gi bodo opravljali polete s potni' 
škiini letali »Iljušin - 28«. Sovj«1' 
ska zveza vzdržuje sedaj letals'*'* 
zveze s 24 državami. 

# VOJAŠKE ENOTE NA MFJ 1 

Maroško ministrstvo narod«16 

obrambe je sporočilo sklep vlad?-
da bo poslalo vojaške enote n > 

maroškoalžirsko mejo. Ta ukrcP 
so podvzeli, ker francoske voja5ke 

sile vse bolj pogosto kršijo « « a ' 
roško mejo. 

# ADULA V LAGOSU 
Predsednik osrednje kongoŠ^ 

vlade Cjrril Adula Je prispel ** 
konferenco afriških dežel v W 
gosu. Izjavil jc, da je prišel 
konferenco, ker je smatral, da J ' 
sestanek silno pomemben za af f'' 
ško celino in da je »vprašai'-f 
enotnosti Afrike nadvse pomenit'' 
no. 

V Kranju spet zlata poroka 
Kranj, 27. januarja — Danes do

poldan Je bila na ObLO Kranj po 
daljšem presledku spet manjša 
slovesnost. Med številne novopo-
ročence sta stopila tokrat v po
ročno dvorano tudi 83-letni Franc 
Rakovec ln 70-letna Ivana Rako-
vec, roj. Sirec, doma iz Zgornj ih 
Dupelj pr i Naklem. Prišla sta na 
redek življenjski jubilej — na zla
to poroko. 

Zlatoporočonca 6ta se poročila 
29. januarja 1912 v domači vasi. 
Od tedaj sta živela na malem po
sestvu, k i ga j ima je prepusti l 
jubilantov oče. Rodi lo se j ima je 
devet otrok, od katerih je danes 
živih še pet. Za tako številno 
družino domače posestvo ni da
jalo zadosti kruha, zato se je j u 
bilant preživljal tudi s tesanskim 
delom, dokler se nI ponesrečil in 
postal še večji inval id, kakršen je 
prišel iz prve svetovne vojne. 

Vseskozi sta bi la poštena l n 
predana naprednim idejam, saj je 
jubilant edini preživeli ustanovni 
član prostovoljnega gasilskega 

»Občan« v pomoč 
samoupravljalcem 

Ob koncu tega meseca, kot je 
napovedano, bo izšel nov republi
ški časopis »Občan«. Izhajal bo 
vsakih 14 dni in je namenjen v 
pomoč samoupravi j avcem oziroma 
krajevni samoupravi. 

Pobudo je dal Izvršni odbor 
SZDL Slovenije. Časopis »Občan« 

i n druge publikaci je, k i j ih bodo 
izdajali , bodo opozarjale samo-
upravljavcc na razne pravne in 
ekonomske probleme, nakazovale 
izhod iz raznih prehodnih težav 
in ob izmenjavi izkušenj poma
gale članom samoupravnih orga
nov p r i nj ihovem delu. 

društva, k i so ga ustanovil i P^ 
58 let i . 

Po običajnih opravi l ih sta od' 
bornika za sklepanje porok P 0 ' 
k lon i la jubi lantoma skromno dr 

ri lo. - K Številnim čestitkam ^ 
pridružuje tudi naše uredii : « t v 0 ' 

M L A D I N A 
J E S E N I Š K E Ž E L E Z A R N E 
Lahko govorimo o izkušnjah & 

tradici j i - zakaj K L U B M L A D l P 
P R O I Z V A J A L C E V V j e sen i^ 1 

Železarni ima že devetletno P° { 

za seboj. Na tej poti je mladi'- 1 3 

premagala precej ovir, i n to z e l c 

uspešno. Razpravl jala je o p*? 
blemih proizvodnje, o načinu na' 
grajevanja, .o problemih radona' 
l izacije in organizaciji dela. K l u " 
mladih proizvajalcev šteje okr°* 
50 članov. Med nj imi je več k o t 

četrtina ženske mladine. 
Mlad i l judje so vključeni v 

gane delavskega samoupravlja' 
nja. Na sejah DS i n E E intenz i v " 
no sodelujejo. Razpravljajo in 6 6 

učijo. Ut r ip te mladosti ustvar i 3 

posebno atmosfero. 
In ko govore o svojem bodočef1 

delu, o svoj ih načrtih, prav iP 
mladi jeseniški ž-lezarji, da hod" 
svoje delo preusmeril i na interes' 
ne skupine. S tem bodo brez dvo' 
ma pritegnil i še tiste, k i stoje o" 
strani. Ie gre le za neposredno s 0 ' 
delovanje v upravl janju podjetj* 
temveč tudi za široko družbe^ 
uveljavljanje na vseh področji11' 
Delavska univerza na J e s e n i c 
j im bo brez dvoma lahko nudi 1 * 
vel iko pomoč pr i uresničevanj11 

tega'. - St. Sr 

http://Washinerton.sk


»Iz kraja v kraj« 

V četrtek, 25. januarja, je bila 
• Ljubljani javna televizijska od
daja -Iz kraja v kraj«. Namenje
na Je bila kolektivu industrije 
ISKRA, ki je do zadnjega kotička 
zasedel dvorano B na Gospodar
skem razstavišču. V oddaji so so
delovali tudi nekateri vidni kranj
ski športniki, med njimi naša 
svetovn rekorderka Ivanka Je
lene. Izbran program so izpolnili: 
Koroški akademski oktet, baletni 
Plesalci mariborske Opere, humo
rist Stane Abe, plesni orkester 
RTV pod vodstvom komponista 
Jožeta Privška, pevka Beti Jur-
kevič in gosta Charly Sanders iz 
Švice in pevka jazza Cecily For
de iz ZDA. 

Dolina sedmerih Triglavskih jezer -
prvi slovenski narodni park 

Vreme 
z e v sredo je pričakovati hujšo 

ohladitev z možnostjo snežnih pa
davin, čeprav bo v glavnem še 
Vedno suho vreme. 

Lansko leto je Ljudska skup
ščina L R S razglasila D O L I N O 
S E D M E R I H T R I G L A V S K I H J E 
Z E R za narodni park. S tem odlo
kom Ljudske skupščine je naša 
republika dobila svoj prv i narod
ni park. Preostale republ ike so že 
pred leti zaščitile po eno a l i dve 
območji, v L R Makedoni j i pa 
imajo celo t r i narodne parke. 

Ideja o slovenskem narodnem 
parku je stara že dobrih 50 let. 
Med 1922. i n 1944. letom je bi lo 
omenjeno območje s posebno po
godbo celo 2.aščiteno, vendar je 
dajala ta pogodba v glavnem le 
priporočila, saj n i imela zakon
ske osnove za izvajanje strožjih 
zaščitnih ukrepov. 

D O L I N A S E D M E R I H T R I 
G L A V S K I H J F Z E R , k i je bi la 

Malih oglasov, ki niso plačani 
vnaprej, ne objavljamo. - Vsaka 
beseda vel ja: prekl ic i i n čestitke 
Po 60 din, ostalo po 30 din. -
Osmrtnice v okv i r ju 5000 d in , brez 
okvirja 3000 din. Naročniki imajo 
Popust. 

Prodam dober Topollno C. — 
Frane Valjavec, Kokrica Št. 128, 
Kranj 412 

Prodam pšenično slamo in repo 

Z A H V A L A 
vsem, ki ste spremili našo drago 

MARICO MARK ELJ 
na zadnji poti in ji darovali cvet
je, iskrena hvala. 

Žalujoči starši 

ribanko ali za krmo. — Naslov v 
oglasnem oddelku 413 

Prodam kočo z malim gozdom, 
primerno za stanovanje, v bližini 
glavne ceste in avtobusne posta
je. — Naslov v ogl. oddelku 414 

Prodam dobro ohranjeno ku
hinjsko in sobno pohištvo, tudi 
na kredit. - Aksentijevič, Cesta 
St. Žagarja 7, Kranj 415 

Prodam kredenco, omaro, umi-
valnik in železno posteljo. - Na
slov v oglasnem oddelku 416 

Bika, Pincgav, tetoviranega, 17 
mesecev starega, prodam. - Stra-
hinj 20, Naklo 417 

Prodam nekaj smrekovih desk. 
Naslov v ogl. oddelku 418 

Prodam nekaj suhih bukovih 
drv. — Resman, Praproše 1, Pod-
nart 419 

Vzamem v rejo kravo aH vola. 
Naslov v oglasnem oddelku 420 

Komisija za sklepanje ln odpovedovanje delovnih raz
merij pri Komunalnem podjetju »VODOVOD« KRANJ raz
pisuje naslednja prosta delovna mesta: 

1. več strugarjev 
2. 2 rezkalca 
3. 5 vodovodnih instalaterjev 

Za zgoraj razpisana delovna mesta je potrebna večletna 
praksa. Osebni prejemki po pravilniku o delitvi osebnih 
dohodkov. 

Ponudbe poslati na tajništvo podjetja. 

Podjetje »AGROSERVIS« KRANJ sprejme: 

— OBRATOVODJA PODJETJA OZIROMA AVTO-
MEHANIČNE DELAVNICE 
visokokvalificiran avtomehanik z mojstrskim 
izpitom in večletno prakso 

— STRUGARSKEGA MOJSTRA 
visokokvalificiran z večletno prakso-

— AVTOMEHANIKE 
kvalificirane z večletno prakso 

— MEHANIKA ZA P O L J E D E L S K E STROJE 
oz. za servisno službo kmetijske mehanizacije 

kvalificiran s strojno šolo za kmetijstvo 
Nastop službe takoj ali po dogovoru. Pismene po
nudbe poslati na upravo podjetja »Agroservis« 
Kranj — Ljubljanska c. 22. 

proglašena za narodni park zara
d i izrednih naravnih lepot, obse
ga površino okoli 2000 hektarov. 
Njena meja poteka od Savice po 
Komarči na Pršivec, preko S ta -
dorja na Stapce im Tičarico, pre
ko vrha Zelnarice, Vršakov na 
Hribariee, potem se obrne na K a -
njavec čez Malo in Ve l iko Spičje, 
čez Vogel, Travniški rob, K a l i n 
preko Orličja do Slapa Savice. 

Za upravljanje tega parka je 
bi la pr i Občinskem l judskem od
boru v Radovl j i i imenovana po
sebna komisi ja, k i pa 6e do se
daj še n i sestala, kar tudi one
mogoča kakršnokoli akci jo Zavo
da za spomeniško varstvo, k i bi 
sicer že pričel z urejevanjem tega 
območja. Program dela komisi je 
sicer še n i sestavljen, vendar na 
Zavodu v Kran ju menijo, d a b i 
že letos lahko začeli z urejeva

njem planinskega vrta (v bližin, 
planinske koče med petim in še
stim jezerom), na katerem bi bile 
predstavljene rastlinske združbe 
in posamezne rastline, ki rastejo 
v tej dol in i i n so zaščitene. Prav 
tako bo potrebno uredit i opozo
r i lne napise i n vzpostaviti čuvaj-
no službo. Dobro bi bilo, Če flora 
in favna na tem območju ne bi 
bili le pasivno zaščiteni, ampak 
bi z aktivno gojitvijo in dosaje-
vanjem nadoknadili izgube minu
lih let, ko lov, sečnja in paša niso 
bili prepovedani. — Čeprav ima 
TRIGLAVSKI PARK pomen za 
vso našo republiko, je upravljanje 
prepuščeno izključno ObLO Ra
dovljica. Ta pa bo vse naloge pri 
urejevanju in vzdrževanju tega 
parka le težko zmogel, posebno 
še, ker bo za to potrebno oddvo-
jiti precejšnje vsote denarja. -
M. S. 

Doslej največje nagradno 
žrebanje za naročnike 

Glasa 
Dva mopeda, televizijski sprejemnik, 

dva radijska sprejemnika in drugi bogati 
dobitki 

Dobitki so lahko vaši, že boste 
pravočasno poravnali vsaj polletno naročnino 

za Glas (650 dinariev). 

Seveda pa bodo tudi tokrat imeli več možnosti tisti, 
ki bodo plačali naročnino za vse leto in tisti, ki so že 
dlje naročniki, in sicer: 

— kdor plača za pol leta, bo Imel en glas, 
— kdor plača za vse leto, bo imel 3 glasove, 
— kdor je naročen že več kot 5 let, bo imel 4 

glasove, 
— kdor je naročen že več kot 10 let, pa bo imel 

5 glasov. 

NAROČNIKI »GLASA« SO NEZGODNO ZAVARO
VANI! V letu 1961 je Državni zavarovalni zavod izplačal 
našim naročnikom nad pol milijona dinarjev zavaroval
nine. 

POSEBNE NAGRADE ZBIRALCEM NOVIH NAROČ
NIKOV! Za vsakega novopridobljenega naročnika 100 
dinarjev, za vsakih deset naročnikov pa en glas pri tra
dicionalnem nagradnem žrebanju, ki bo marca letos. 

Mladi mariborski tekmovalci na petkovi TV oddaji 

M i n u l i petek zvečer je bi la v 
dvorani k ina »Center« v počasti
tev V I I . kongresa L M S televizi j
ska oddaja z naslovom »Mladina 
v revoluciji«. V znanju so se po
merile tričlanske mladinske ekipe 
iz vseh okrajev v naši republ ik i . 
V oddaji so sodelovali gledališki 
igralci : Stane Sever, Duša Počka-
jeva, Mar jan Kra l j ter slovenski 
oktet, k i so s svoj imi izvajanji 
prispevali k pestrosti oddaje. Po 

Iz vsebine vestnika 
ObLO Kranj 
V četrtek je izšla 1. številka 

Vestnika ObLO Kranj v letoš
njem letu (ali 13. po vrsti, odkar 
je Občinski ljudski odbor Kranj 
pričel izdajati svoje glasilo). — V 
prvem letu je glasilo doseglo svoj 
namen. Zanj se zanima vedno več 
občanov, ki hočejo biti poučeni o 
problemih, uspehih in napredku 
v občini. 

Prva letošnja številka priobču-
je sestavke o delu ObLO in nje
govih svetov v prvih dneh po no
vem letu. V glavnem pa je števil
ka posvečena šolstvu, kulturi in 
prosveti in v posebnem poglavju 
delu Delavske univerze Kranj, 
Glasbene šole in finansiranju šol. 

končanem tekmovanju je pred
sednik OO Z B Kran j tov. Ivan 
Bertoncelj-Johan v imenu ocenje
valne komisije podeli l nagrade 4 
najboljšim ekiipam ter izrekel 
priznanje ostalim. 

Televiz i jski sprejemnik kot prvo 
nagrado je prejela ekipa Mar ibo
ra, radioaparat z gramofonom i n 
ploščami l jubl janski ter knjižni 
zb irk i munskosoboški s 110 i n ko
prski ekipi s 77 knj igami. Tro jka 
iz našega okraja, k i je odgovar
jala na vprašanja o M D B , se zal 
ni plasirala med nagrajence, ven
dar upamo, da bodo imel i pr ihod
njič več uspeha. 
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OBVESTILO BRALCEM 
Vse naročnike in bralce »Glasa« 

obveščamo, da so danes izšH na 
mesto »Glasove panorame« kot 
priloga »Naši problemi«. Ta 
sprememba je nastala zaradi že
lje številnih naših naročnikov, ki 
so predlagali, da naj bi »Glaso
va panorama« izhajala v sobotah 
i « ne ©b ponedeljkih. Njihov 
predlog bomo z razumevanjem 
upoštevali že ta teden. »Glasova 
panerama« bo torej izšla v sobo
to, 3. februpr.h. — Uredništvo 

»Osnovno, kar moramo ugotoviti je: kaj je odkril, preden se je 
ubil.« Vstal je: »Poglejte, danes je ponedeljek. Uredil bom, da bo 
Ulvik — naš norveški zastopnik — od petka dalje v Fiserlandu. Raz-
iščite vse, kar je v vaših močeh, o tem, kako je umrl Farncll — 
zakaj je šel na Jostedal — in predvsem, od kod izvira ta kos thorita. 
Seveda boste ugotovili, da ima naš zastopnik polnomočje, s katerim 
b o poravnal vse izdatke, ki bi jih morebiti imeli na Norveškem. In 
tudi mi ne bomo pozabili, da delate za naše podjetje prostovoljno 
Pri tej stvari.« 

Zanj je bilo očitno jasno, da bom spremenil r.voje načrte. To 
m e j e j e jezilo. »Poglejte sir Clinton,« sem dejal. »Nisem v denarnih 
zadregah in očitno pozabljate, da potujem jutri v Sredozemlje.« 

Se enkrat je prikimal in se zopet obrnil k vratom. »Premislite 
•i.« je dejal. 

Se 6em se obotavljal, ko je on že lezel po stopnicah. »Pozabili 
*t« svoj časnik,« sem dejal. 

»Morda boste hoteli iz njega kaj prebrati,« Je odgovoril. 
Sel sem z njim na krov. »Srečno vožnjo!« je dejal. Potem je 

•Plezal po železnih stopnicah do pomola. Obstal sem in šel s pogled: 

*a njegovo veliko sklonjeno postavo, dokler ni izginila med skla
dišči. 

Prekleti človek! Zakaj se je vmešal v moje načrte? Naj gv 
* vragu — hotel sem odpotovati na sonce, kjer vladata toplota h 
Pisano življenje. Potem sem zopet mislil na Farnella in kako j 
t^daj odkril bakrovo žilo, ko so vsi že sodili, da je rudnik izčrpan 
Zakaj za vse na svetu je tak človek šel in se ponesrečil na ledeniku? 

*Kaj je hotel otari?« Dickov glas me Je vrnil v sedanjost. 
Na kratko sem mu povedal, kaj se je zgodilo. 

»No, in?« je vprašal, ko sem končal. »Kaj bo zdaj - Sredo
zemlje ali Norveška?« 

V njegovem glasu je bilo nekaj grenkega, kot bi bil pripravljen 
na razočaranje. Norveška je bila zanj hladna, temačna dežela. 
Hrepenel je po soncu in dogodivščinah. 

»Sredozemlje,« sem nenadoma odločno dejal. »Tega potepanja 
zaradi kovin sem že sit.« 

Veter je veselo 6tresal vrvje. Kmalu smo se zibali po Biskaji. 
Potem bomo polegli po krovu in plavali, ee sončili in pili vino. 

»Pojdi in poglej, da bo vse v redu .pTeden ee bo začela oseka,« 
sem dejal, se obrnil in stopil zopet v kajuto. Sel sem do stranskega 
okna in brez dela gledal za vlačilcem, ki je plul po reki. Toda 
zakaj se je Farncll ubil na Jostedalu? Te misli se nisem mogel 
znebiti. Med vojno je verjetno živel tam gori v hribih. Snj je poznal 
vse ledenike. Moj pogled je zopet padel na mizo. Caenik, ki ga je 
sir Clinton pustil tam, še vedno leži na mizi. Prebiral sem nsslove, 
ne da bi mi prišli do zavesti. Mislil oem na Farnellov listek: 
»Ce naj umrem .. .« 

Z modrim sv'nčnikom obrobljeni članek je ponovno vzbudil 
mojo pozornost. Naslov je bil: »STROKOVNJAK ZA KOVINE 
OBISCE GROB KAZNJENCA.« Vzel sem časnik v roko. Članek je 
bil zelo kratek. Bral sem: 

»Poslednja poročila o najdbah rudnin v srednji Norveški »o 
znova zbudila zanimanje za smrt kaznjenca-junaka Georgea Far
nella, čigar truplo so našli pred mesecem dni pod ledenikom 
Jostedal na Norveškem. Farnell je bil izvedenec za norveške rud
nine. Glavni interesenti sta obe podjetji Castlet Steel in Družba za 
osnovne metale in industrijo. Sir Clinton Mann, šef B. M. & I. je 
včeraj izjavil: »Videti je, kot da bi FarelJ vendarle nekaj odkril 
Stvar bomo raziskali. »Veliki« Bili Gansert, ki je bil do nedavnega 
vodja proizvodnje tovarne za kovinske zlitine B. M. & I. v Birmiing-
hamu, je določen za to nalogo Zaradi tega Je odložil nameravno po
t o v a n j e v Sredozemlje in bo jutri zjutraj s svojo lastno jadrnico 
-Diviner« odplul na Norveško. Ce kdo karkoli ve, kar bi lahko 
omagalo gospodu Gansertu pri njegovih raziskovanjih, ga prosimo 
aj se takoj poveže neposredno z njim na krovu njegove jahtr 
'a je usidrana na pomolu Grouch & Grouch, London, Hering 
slekle Street, blizu Tovverskega mostu.« 

Jezno sem vrgel časnik na tla. Kdo mu je dal pravico do 
takšnih potegavščin? Kot bi me enostavno hotel prisiliti! Pomisli 
sem na vse, kar sem bral o ruševinah v Grčiji, Italiji, o piramidah, 
o starinskih otokih v Egejskem morju, o eicilekih gorskih mestih. 

Bil sem že skoro povsod po vetu. Toda kako malo sem videl od 
tega sveta! Kot majhen zob na ogromnem bagru sem nenehno 
divjal od kraja do kraja, večino na lovu s kakšno prekleto kovino. 
Nikoli nisem imel priložnosti, da bi izpregel, se ustavil, kjer mi je 
bilo všeč, ležal na soncu in pogledoval okrog sebe. Kar sem poznal 
od sveta, so bila vedno le poslovna središča in rudniška podjetja. 
Dvignil sem časnik in članek še enkrat prebral. Potem sem Šel 
na krov. »Dick!« eem zaklical, »ali obstaja kakršenkoli razlog, 
da bi s to oseko ne mogli izpluti?« 

»Da,« je odgovoril začudeno. »Pravkar smo nasedli. Zakaj vpra
šuješ?« 

»Preberi,« eem mu dejal in mu pomolil časnik. 
Prebral je članek. Potem je dejal: »Torej vendarle Norveška? 

Ali ne?« 
»Ne,« eem dejal. »Ne prid« v pošt »v. Naj me vzame hudič, 

če ee bom pustil posiliti s to zgodbo?« 
»Kaj je s Farnellom?« 
»Zakaj?« 
»Mslim si, da želiš vedeti, kako j « dosegel, da j « poginil na 

tistem ledeniku. Ali ne?« 
Prikimal sem. Imel je prav. To eem resnično hotel vedeti. 
»Radoveden sem, če se bo kdo prikazal s kakšnimi namigi?« 

sem zamrmral.. 
»Štirje milijoni ljudi kupujejo »Morning Record«, je dejal Dick. 

Tako bo že mogoče, da pride kdo k tebi na obisk.« 
S tem j « vsekakor zadel. V naslednji uri so me obiskali trije 

asnikarji, več zmešancev, neki zavarovalni zastopnik in dva člove
ka, ki bi ju naj najel za člana posadke. Slednjič mi je bilo te 
7odbe dovolj. Hotel eem še do carine, razen tega sem imel še 
kaj drugih opravkov. 

Videla se bova pri večerji v Drke.s Heat, oem dejal Dieku, 
Išel in mu puetil, da odpravi vse druge obiskovalce. 

Ko je prišel k večerji, mi je prinesel veUk pisemski ovoj. 
Prinesel ga je sel od B. M. & I.,« je dejal, »od sira Clintona 
Tanna.« 

»AH te je še kdo nadlegoval?« sem vprašal, medtem ko eem 
lpira l pismo. 

»Nekaj reporterjev. To je bilo vse. Ah, da, in tele gospodična 
ommens.« 

Obrnil se je iJJ tedaj sem videl takoj za njim mlado dekle. 
Bila je velika in je imela lepe lase. »Gospodična Somn-jens, to j« 
Bili Gansert.« 
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K l j u b temu pa so bi l i t i l judje še vedno v dvomih , ) 

saj ni b i l nihče prepričan, da je to res rešitev. K a m it i f 
sicer, ni vedel nihče, kajti vsa vas je b i la ena sama fronta, A 
In zdaj so bi l i na tej fronti tudi oni , vaščani! / 

Med hojo so pobočje razsvetljevale dozorevajoče hiše £ 

in seniki , drugače pa je bi l razen posameznih strelov prav i ^ 

z imsk i mir . Groz l j i v , nič dobrega obetajoč mir . f 
Ljudje, k i so bi l i po kleteh, so se že nekako vdal i v j 

usodo. Toda bilo je hudo: otroci.so jokal i , ker j ih je zeblo, ^ 

ženske so bile radovedne, kako se bo vse to izteklo. ) 

Mars ikatera je vroče mol i la za srečen konec in za par t i - £ 

zansko zmago. J 
Bran i l c i pa so spet noslali po ostalo munici jo, hrabr i l i i 

l jud i ter bod r i l i . d rug drugega. Položajev pa niso zapu- f 
s t i l i . t 

V poveljstvu so se živo pomenkoval i . 

Ugotovi l i so, da so bi l i tudi drug i dan zmagova\?i 

oni , Cankar jevc i . Res so bi l i že precej izčrpani in tudi 

začuden, da j ih Nemci končno niso oust i l i pr i m i ru , kot 

je bi l v tak ih bojih doslej običaj. Razen tega šo moral i 

dojeti, da se nj ihova fronta ne premakne nikamor. Nem

ški, s nlahtami pokr i t i kamioni , so odvažali mrtve vojake 

t in policiste. Seveda čimbolj tajno, da se ne bi razvedelo 

? za nj ihove poraze. Vo jak i naj bi naslednji dan spet na-

l skoč'li dražgo*ke strmine. 

NenrM so ostali in part izanski štab je moral začeti 
mis l i t i na umik. Toda samo mis l i t i , čeravno je z ima p r i 
t iskala vse huje, Nemci pa so s svojo premočjo grozi l i , 
da bodo razoral i vse pobočje. Tud i stiska vaščanov je 
povečevala partizanske skrb i . 

Poveljstvo se je zavedalo, da nj ihova odgovornost ni 
f majhna. Komand i r čete Bernard se je ta večer ogreval 
i za umik. To je slišal Jože Galičič, k i je t ist ikrat prigazi l 
f poročat s Ka l iSn ika . Takole p rav i : 

) »Med večerjo sem ujel, da se tam pogovarjajo o 
^ umiku . Ugotovi l sem, da je b i l naš komandir za umik že J 

ta večer, češ da je naš hrbet slabo zavarovan. Strmina f 
Dražgo&ke gore še ni zagotavljala varnosti , kajti Nemci $ 
bi lahko prišli po poti. Se nekaj časa sem čakal na kakšno \ 
novo povelje, za umik pa se niso sporazumeli. B ' lo je A 
sk lon jena da .se bomo v Dražrjo?ah držali tudi naslednji i 
dan in tiho uoal i , da se bodo morda Nemci navel'čali f 

t brezplodnega napadanja in odšli. V r n i l sem se na Jelovico J 
J s povel iem. na i ostanrmo v zasedi še naorej.« i 

!
Poveljstvo je ta večer ukreni lo še nekaj. 
Tist i dan je bilo najnevarnejše topništvo in ker so 

i Nemci nrrvakovali novih okrenitov, n r b ; šli v daVflt) dve 
i močni natrul j i ter Nemce naondl ' . T - ' " ) K : ' ' " ^ " c 
f odrezal ' , g lavnina bataljona pa bi potem udari la v koLli-
f no, kjer so bi l i zbrani nemški oddelk i na razmeroma 

majhnem ozemlju. } 
Tako se je močna skupina sredi noči, pravzaprav že J 

proti jutru hotela prebit i proti Cešnjici, kar pa j i ni i 
uspelo. Nemci so zasedli vse grebene 

Komand i r j i so zvečer in ponoči nenrestano pregle 

J doval i položaj, se pogovarjali s stražarji ter j im sveto- J 
f val i , ka i naj store, če pride do presenečenja. * 

Kako so od 5 l i v dol ino nripoveduje domačin K a r i 

Jelene tole: f 

»V soboto sem se proti večeru v rn i l z Jelovice. Nemci 
so se medlem spet malo umakn i l i . 

Ponoči sva z Martinčevim Lojzetom vodi la prek sle
mena vsak kak ih 20 partizanov, da bi spodaj napadli 
nemške topničarje. Med potjo smo srečali tud i kolono 
partizanov, k i je šla po munici jo k Mohor ju. Pod grebe
nom smo naleteli na telefonsko žico in jo celo nekaj zv i l i ( 
ter odnesli. P r i tem smo opazi l i nad seboj Nemce i n se 6 
umakn i l i nazaj.« \ 

DOKUMENTI 1 

Z OBČNEGA Z B O R A PLAVALNEGA KLUBA TRIGLAV 

Pomanjkanje finančnih sredstev -
največji problem v pretekli sezoni 

Kranj, 27. januarja — Danes je imel v Delavskem domu Plavalni 
klub Triglav letni občni zbor. Iz izčrpnih poročil predsednika teh
nične komisije in predsednika kluba je bilo razvidno, da je bila 
lanska sezona leto uspehov ob slabih finančnih pogojih. 

Upravni odbor kluba je pred 
sezono na številnih sejah sestavil 
celoten program dejavnosti v 
sezoni. Zal pa je b i l ta program 
izpolnjen v precej okrnjeni iz
vedbi. G l a vn i vzrok za to je bi lo 
pomanjkanje finančnih sredstev, 
k i so orepre-i la sodelovanje na 
številnih tekmovanjih. Od večjih 
prireditev so se udeležili le tek
movanja za Jugokup finala d " -
žavnega prvenstva v plavanju, 
wa!erpnMsti pa so nastopali v 
II. zvezni l i g\ medtem ko so bila 
rarna n ;oninska in mladinska re
publiška ter državna prvenstva 
brez Kntnjčanov. Ta neudeležba 
je imela za klub zelo slabe posle
dice. Mladina je izgubila zani 
manje zn plavanje, ker ni imela 
tekmovanj, na katerih bi se po
merila s svojimi vrs 'n ik i i n po-
Irsrflla zrumje, nridoblienn n:i tre
ningu, z?Lo se je preori fnt irala 
n i druge ipprte. Pomanjkanje za-

N*V j S S F N l C A I t f NAJBOLJŠI 
FUŽINAR 
Jes-nice, SR. januarja - Včeraj 
~-ol-lne in danes do^nldne je 

bilo na Jesenicah republiško pr
venstvo v kegljanju med keglja
l i mi k lub ' Gradiš Jesenice. " r l -
lato kolo Maribor, Fužinar Ravne 
in Domžale. 

Rezultati: 1. Fužinar Ravne 
6513 (Trstenjak 867V Dav3aJe 6H03 
(Vulkan 850). Gradiš 6211 (K l ju -
čevlč R22) i n Kr i l a to kolo 6134 
(Kozjek 826). - U. 

ledja je že danes pereč problem v 
klubu, k i ga bo moral novi odbor 
takoj pričeti reševati. 

Izgradnja zimskega bazena se 
zavlačuje že drugo leto, tako da 
so bi l i še vedno navezani le na 
mestno kopališče, kjer pa so ime
l i težave s Komuna ln im podjet
jem, in sicer zaradi čiščenja 
bazena ob nepravem času. Tudi 
treningi v tovarniškem bazenu v 
Inteksu lani niso potekali tako 
redno kot v prejšnjih sezonah. 

K l j ub številnim težavam pa je 
bila prav lanska sezona najuspeš
nejša po kval i tetnih tekmovanjih. 
Na državnem ekipnem članskem 

prvenstvu so osvoji l i 3. mesto 
vrsto, k i je bi la doslej najmočnej 
ša (po novem načinu ocenjeva
nja). Tudi 5. mesto waterpolistov 
v II. zvezrti l ig i je za novinca 
precejšnji uspeh, k i je hkrat i naj
večji dosežek slovenskega vvater-
pola. 

Letos se obetajo kranjskim p la
valcem precaj boljši pogoji za 
uspešno delovanje. Dobi l i so za
gotovilo za zadostna finančna 
dokončno dograditev zimskega 
sredstva, obljubljajo pa j im tudi 
bazena. Plavanje in vvaterpolo 
bosta tako še vedno med najkva
litetnejšimi športi v Kran ju , zno
va pa bodo lahko zaživeli tudi 
skoki v vodo, k i se lani po odsto
pu organizatorja, trenerja in teh
ničnega vodje Iva S inka skoro 
popolnoma zamrl i . — L. S. 

Za Ccrarjem 
i n šlibarjem 
še Koblar 
V Vip i temu (Italija) Je bilo pre

tekle dni evropsko prvenstvo v 
kegljanju na ledu, s katerega so 
se v sredo vrn i l i tudi jugoslovan
ski reprezentantje z Jesenic in 
Bleda. Naši kegljači so tokrat do
segli uspeh, kakršnega ni nihče 
pričakoval. Jeseničan Ka r e l Kob 
lar jc v konkurenci posamezni
kov osvoji l naslov evropskega pr
vaka s 35 točkami pred Avs i/ i j -
cem Tierst lntom 32 in Jugoslova
nom Božičem z 29 točkami. Jugo. 
slovanska reprezentanca pa je t u 
di v ekipnem tekmovanju z uspe
hom zastopala svoje barve, kot 
pravimo. Prvo moštvo Jesenic je 
bilo deseto, drugo dvanajsto, kom
binirana ekipa Jesenice—Bled 13 
i n moštvo Bleda petnajsto. V me
tu na daljavo je b i l od naših naj 
boljši Potočnik (Bled, k i je z 91,26 
metrov osvoji l deveto mesto. — 
V skupnem plasmaju je zmagala 
Zah. Nemčija, za njo pa so se 
zvrsti le reprezentance Avstr i je , 
Jugoslavije, Italije in Švice. 

PRVENSTVO GORENJSKE V SMUČARSKIH SKOKIH 

Novi prvaki: Jemo, Bizjak, Smolej, Erlah in Rožič 

Tudi letos v Bohinj 
na zimsko-športno tekmovanje 

DOKUMENTI ! D O K U M E N T U 

©žji krog s indikaln ih funkcio
narjev pr ipravl ja predlog, kako 
naj bi letos pr iprav i l i s indikalno 
zimsko športno tekmovanje v Bo-
h ; n ; u . F n bo izdelan predlog o 
organizaciji in izdatkih za to tek
movanje, bodo o tem razpravl jal i 
in končno odločili na Okrajnem 
sindikalnem svetu. P r i tem gre za 
uveljavljanje raznih tradicional
n i tekmovanj v posameznih kra 
j ih , kot. je na primer vneljano 
vsakoletne sindikalno s r e d n j e v 
K r m ju ob šnhovsk;h dsskrh . 

pobuda za to v n»«sfn'a ob ttge-
•-v i tv i , da ]t vM'ko število delav
cev, k i si v zabavo zelo radi na
vežejo smuči in bi b i l i priprav
l jeni sodelovati na skupnem tek
movanju. To se je zlasti pokazalo 
lani , ko je Občinski s ind ika ln i 
svet v Bohinju orgr.niziral tako 
prireditev. Na tekmovanjih je so
delovalo skoraj 400 udeležencev. 

Zalo namerava Okrajni s ind i 
kalni svet letos razširiti to in ic ia 
tivo na vso Gorenjsko. Tekmova
nje je predvidimo, da bo ob kon
cu februarja ali v začetku marca. 
Ci l j tekmovanja pa naj bi bi l 

KRANJ, 28. januarja — Letošnje prvenstvo Gorenjske v smučar
skih skokih je bilo nedvomno zelo številno, saj je nastopilo okrog 
120 tekmovalcev. O tem prvenstvu smo sicer na kratko že poročali 
danes teden, vendar tedaj še nismo imeli uradnih rezultatov, ker 
vodstvo tekmovanja ni takoj izračunalo vrstnega reda nastopajočih, 
niti za najboljših pet tekmovalcev, kar lahko meče slabo luč na 
organizatorje. Res, da je bilo veliko število nastopajočih in da je 
bilo prvenstvo šele popoldne, vendar bi se dalo kljub temu vsaj malo 
potruditi. Tako pa smo prišli do uradnih rezultatov šele pred dnevi. 
Sicer pa je bilo prvenstvo zelo dobro organizirano in sta bili obe 
skakalnici zelo dobro pripravljeni in je bilo zelo malo padcev, člani 
in mladinci so tekmovali na 59-metrski skakalnici, pionirji pa na 
sosedni, 15-metrski skakalnici. 

Med člani je b i l precej boljši 
Božo Jemc z Bleda pred Mar ja 
nom Pečarjem. Izven konkurence 
so v članski konkurenci nastopili 
tudi nekateri Ljubljančani — 
državni reprezentantje. M lad inc i 
'"o b i l i po nekaj let ih spet razde
ljeni v dve skupin i , v mlajše in 
starejše. Med starejšimi sta se 
posebno odl ikovala Biz jak in F. 

zgolj v množičnosti (ne v vrhun
skih uspehih!), i n to v raznih 
smučarskih disc ip l inah. 

Sankači bodo zborovali 
Kranj, (M. ž.) — Za sankanje lahko trdimo, da je najbolj 
enostaven in hkrati najbolj množičen zimski šport. Na 
Gorenjskem imamo že vrsto sankaških klubov, med njimi 
je tudi kranjski Triglav, ki združujejo številne ljubitelje 
sankaškega športa. Precej pa se jih s sankanjem ukvarja 
neorganizirano, le bolj za zabavo. 

Sankači kranjskega Triglava bodo v sredo, i). januarja, 
polagali svoj obračun dela. Ob 18. uri zvečer se bodo zbrali 
v sejni dvorani Občinskega ljudskega odbora Kranj v 
I. nadstropju na Titovem trgu. 

Kljub temu, da vreme kar se tiče snega, ljubiteljem san
kanja ni naklonjeno, ima kraniski sankaški klub dovolj 
pristašev, zlasti med mladino. O letošnjih tekmovanjih, o 
nadaljnjem programu dela ln o odnosih v klubu bodo 
temeljito spregovorili tudi na sredinem občnem zboru. 

Zato ne kaže prav mladini, ki ima veselje do sankanja 
in seveda tudi drugim pristašem tega športa, zamuditi 
omenjeni občni zbor. 

Medklubski kvalifikacijski plesni turnir v Kranju 

Prihodnje leto tudi Kranjčani? 
Kran j , 28. januarja — Med do

kaj kvaliteten i n pester izbor p r i 
reditev, k i so bile pripravl jene ob 
VII . kongresu L M S v Kran ju , smo 
sinoči lahko prišteli še medklub
ski kva l i f ikac i jsk i plesni turnir , 
na katerem so sodelovali najbolj-

Viharni aplavzi - priznanje za delo 

ši slovenski plesni par i . 
Organizator plesnega turnir ja je 

bi la Plesna zveza Slovenije, p r i 
reditelj Okrajni svet Svobod in 
prosvetnih društev, gostitelj pa 
D P D Svoboda Pr imskovo, saj je 
b i la omenjena prireditev v dvo
rani Zadružnega doma na P r i m -
skovem. Ne bo odveč, če kar ta
koj omenim, da so se člani p r i m 

A razred: 
3. Drevenšek Jože — Foršnerič 

Dragica, »•Obrtnik« Mar ibor 
2. Rižner Edo — Rižner Sonja, 

»Hermanko« Mar ibor 
1. A r k o Tone — Zvagen Zora, 

A P K L jubl jana 
I razred: 

3. Sta jer Božo — Klemenčič Vera, 
A P K Ljubl jana 

skovske Svobode kot gostitelji i2. Narobe M i r o — Vid ic Mar i ja , 

V okviru prireditev VIL kongresa LMS se Je v petek, 27. januarja, zvečer predstavil občinstvu s koncer
tom kranjski plesni orkester pod vodstvom Francija Puharja, člana Velikega orkestra RTV LJubljana. 
Dogodek je še posebno pomemben zato, ker je bil to prvi koncert ansambla in hkrati prvo srečanje 
z občinstvom, ki naj bi ob tej priložnosti ovrednotil o njegovo interpretacijo. Brez zadrege lahko trdimo, 
da Je 18-članskl orkester z izborom pesmi in z izvajanjem poslušalce, ki so do kraja napolnili dvorano 
Prešernovega gledališča, navdušil. Plačilo za prizadevanje ansambla in tokratni uspeh so biil viharni 
aplavzi. — Koncert Je bil še posebno privlačen, ker so na njem sodelovali pevci ponevk Marjana Deržaj, 
Nino Robič ln Kranjčanka Mira Bohorič. Slcdnla se Je to pot prvič predstavila ljubiteljem popevk 
In požela precej simpatij. — Na sliki: Kranjski plesni orkester z dirigentom F.Puharjem in pevko 
Marjano Deržaj. — 6. 

dobro i zkaza l i : stor i l i 60 vse, kar| 
je bi lo v nj ihov i moči, da bi bi lo 
za tekmovalce i n obiskovalce tur
n i r ja vse kar najbolje pr ipravl je
no. Reči je treba, da so p r i tem 
uspel i ter zato zaslužijo vso po
hvalo. 

N a sinoćnjem kval i f ikac i jskem 
plesnem turnir ju je sodelovalo 21 
parov iz 5 slovenskih klubov: 
»Obrtnik« Maribor, »Hermanko« 
Maribor, Ptuj , A P K Ljubl jana in 
»Tine Rožanc« Ljubl jana. V raz
redu C je tekmovalo 12 parov, v 
razredu B 2, v razredu A 4 i n v 
razredu I (mednarodni razred) 3 
par i . Med turnir jem so se 4 pari 
iz C uvrs t i l i v razred B, 2 para 
pa celo iz' C razreda v razred A. 
Dva para iz razreda A sta smoči 
že sodelovala tudi v mednarod
nem razredu, vendar s i nista mog
la pridobit i kval i f ikaci je tega raz
reda, kpr je za to potrebna med
narodna konkurenca. 

Rezultat i : 
C razred: 

3. Homan Dušan - Povše Mirn i , 
A P K Ljubl jana 

2. Glac Aleksander — Fecc Anica , 
Ptuj 

1. Ar ten iak Otmar — Kra l j Anje-
ta, Ptuj 

B razred: 
3. Arten'r.k Otmar - Kra l j Anje-

ta, Ptuj 
2. Konjiček Tone - Strmšek 

Metka, »Hermanko« Mar ibor 
1. Atelšek Ivan - Klobasa Bran

ka, »Obrtnik« Mar ibor 

Tine Rožanc« L jubl jana 
1. Kramer Edo — Kramer C i r i l a , 

A P K L jubl jana 
Latinsko-ameriški ples i : 

3. Stajer Božo — Klemenčič Vera, 
A P K L jubl jana 

2. Narobe M i r o — Vid ic Mar i ja , 
»Tine Rožanc« Ljubl jana 

1. K ramer Edo — Kramer C i r i l a , 
A P K L jubl jana 

Gledalc i so plesni turnir sprem
l ja l i z ve l ik im zanimanjem i n na 
grajevali najboljše plesne pare z 
navdušenim ploskanjem. 2e iz 
rezultatov je razvidno, kater i ple
salci so nabolj navduševali, zato 
naj posebej omenim le plesno 
enoto iz Ptuja, k i je že v prv i 
sezoni obstoja kluba dosegla zares 
dobre uspehe. 

Kot smo lahko razbral i s p la 
katov, k i so vabi l i na plesni tur
nir , je b i l ta prire jen tudi ob 
ustanovitv i plesne šole v Kran ju . 
O tej Šoli sicer na turnir ju ni 
bi lo govora, vendar upajmo, da 
ideja o ustanovitvi te šole, o k a 
teri se v K r a n j u že precej dolgo 
govori, le ne bo ostala n*n.vresni-
čena i n bo šola kma lu začela z 
delom. (Mimogrede — ples po tur
n i r ju je bi l dovolj jasen dokaz, 
da trditev o potrebi te šole v K r a 
nju zares drž:). Na sinočnjem 
turnir ju ni bilo plesnih parov iz 
Kranja , rrffađi Pfujčani pa so nam 
lahko zagotovili, da se že pr i 
hodnje leto na takih turnir j ih 
lahko pojavijo tudi plesalci iz 
Kran ja . 

Giacomel l i , še bolj pa smo b i l i 
navdušeni nad odličnimi skok i 
Smoleja i n Dovžana v skup in i 
mlajših mladincev. 

Med številnimi p ion i r j i so po 
pričakovanju ime l i največ uspeha 
domačini, pa tudi nekateri mlad i 
skakalc i iz Kran ja , z Javorn ika 
in Jesenic so nas navdušili. 

Rezultati: ČLANI : 1. Jemc 
(Bled) 219,5 (43, 46 m), 2. Pečar 
(Mojstrana) 207, 3. Zaje (Jesenice) 
202, 4. Gorjanc (Triglav) 194,8, 5. 
Grmek (Triglav) 175,8, 6. Koželj 
(Bled), 7. Samar (Jesenice),' B. 
Ciglič (Triglav), 9. Zupančič (Je
senice), 10. Toporš (Triglav). 
STAREJŠI MLADINCI: 1. B iz jak 
(Triglav) 192,3, 2. F. Giacomel l i 
(Triglav) 186,3, 3. Kunšič (Moj
strana) 172,3, 4. Kerštajn (Rateče) 
166,9, 5. Selan (BI. Dobrava) 159, 

6. Doda (Kr. gora), 7. Mule j (Ja
vornik), 8. Miklič (Javornik), 9. 
Petrič (Kr. gora), 10. Tarman 
(Triglav), MLAJŠI MLADINCI: 
1. Smolej (Javornik) 196,1, 2. Dov-
žan (Mojstrana) 193,5, 3. Perat 
(BI. Dobrava) 151.3, 4. Cučnik 
(Javornik) 149,2, 5. Kenie (Jeife* 
nice) 146,8. 6. Zakrajšek (Jc,^-'ce) 
7. Peternel (Mojstrana), 8. Podl ip-
nik (ftk. Loka), 9. Oman (Triglav), 
10. K — - ( M o ^ t r a n a ) i td. 

T. Javorn ik 

Mednarod. sankaške tekme 
Jesenice, 28. januarja — Sanka

ški k lub Jesenice je pr iredi l da 
nes popoldne pod pokrovi te l j 
stvom predsednika O b L O Jeseni
ce na rezervni sankaški progi p r i 
Savskih jarhah pod Gol ico šeste 
mednarodne sankaške tekme za 
prehodni pokal mesta Jesenice. 
Tekmovanja so se udeležili do
mala vsi slovenski sankaški k lub i 
ter pet avstr i jskih. Skuono je 
bi lo 160 tekmovalcev. V dvoseftih 
se je pomeri lo tudi 26 parov. 

E N O S E D I : člani'ce: M . Pšenica 
Jasenice) 3.55.7; M . KapUS (Jese
nice) 4.05,7 - mladinke: S. Lehrer 
(Sirniz - Avst.) 3.41,3; A . Aha-č 
(Begunje) 3.57,9 - mladinc i - V . 
Sepeh (Imst - Avst.) 3.56.0; J . 
Zunan (Begunje) 3.41.0 — član!: 
Z. Vesel ( J r s p n i r e ) 3.31.5; V . Volč-
nik rt^li*On) MS,!1 - s t n r c n čla
n i : M . O s e n (Tržič) 3.44,5; R. 
Teran (Tržič) 3.47 8. 

D V O S E D I : 

Poms in Srhnrge l (Imst -
Avst.) 1.37,5; M i e r i n Nunrurer 
(Imst - Avst . )1.40,?. 

Ekipno so zmagale Jesenice . v 
postavi M . Ulčar, J . Ulčar, S. H ro -
vat, J . He l ih in M . Senica, druge 
pa so bile Jesenice II. — P. U. 

GRADIŠ ( JESENICE ) L E 
11 KEGLJEV ZA L J U B L J A N O 
Kranj, 28. januarja — Na keg

ljišču Tr ig lava so včeraj in danes 
nastopila v okv i ru republiške 
keglja.ške lige 4 moštva, k i po 
kval i tet i precej zaostajajo za naj 
boljšimi in so v glavnem novinci 
v tem tekmovanju. 

Rezultati: Gradiš 6564 (Ključe-
vlč 860, Jeklič 788, Simeonov 806. 
Rodanič 818, Zgavc 803, Kosmač 
805, Cufar 820, Tarmcn 864), Fu
žinar 6402 (Najboljši Trefalt 835), 
Domžale 6346 (Volčlni 824), K r i 
lato kol 06256 (Kaus 805). 

L. S. 

ZIMSKA ROKOMETNA L I G A 
NA GR 
Kranj, 28. januarja — Letos bo 

prvič organizirana na G R v L jub
l jani z imska republiška rokomet
na l iga, katero organiz ira O Z T K 
Ljubl jana, komisi ja za rokomet. 
V moški konkurenci bodo nasto
p i l i tudi zvezni ligaši O l imp l ja 
(bivši Odred), Slovan i n Rudar, 
poleg tega pa še nekatera naj
boljša moštva iz republiške lige, 
med n j imi tudi kranjska Mladost. 
V ženski konkurenci pa so do se
daj pri javl jeni poleg kranjske 
Mladosti še' Slovan, Svoboda, 
Ol impi ja , Part izan - Šiška in 
Branik . J. Javornik 


